
 

Kadernota 2020 

Voorzitter, 

Het eerste jaar van dit college geeft het CDA veel redenen om tevreden te zijn. Het raadsprogramma 
“Krachtig Zwijndrecht” is voortvarend opgepakt. Er stroomt energie door de gemeente, er is 
enthousiasme om de door deze raad vastgestelde ambities waar te maken. Dat zie je en dat voel je. 
Ik denk dat zowel Hein van de Loo, de nieuwe burgemeester, als de kersverse gemeentesecretaris 
Ella Croonenberg, in een enthousiaste organisatie terechtkomen. Mede aan jullie de taak dit 
enthousiasme vast te houden. Nu ook alvast een welkom voor de nieuwe wethouder Ronald de Meij. 
Succes in het sociaal domein! 
Als je op straat loopt zie je dat er weer gebouwd wordt, straten worden opgeknapt, de 
Koninginneweg ziet er weer netjes uit, de Passage krijgt een opknapbeurt en niet te vergeten krijgt 
de Koningshof vorm. Het mag altijd sneller, maar wat betreft de Spoorzone zit er ook tempo in. 
Complimenten aan en college, maar ook aan de woningbouwcorporaties. Voor Noordoevers hebben 
we goede hoop dat daar ook vaart gemaakt kan worden. 
Dat is het harde deel van onze agenda, maar ook op het “zachte”  deel wordt er tempo gemaakt, 
complimenten. Participatieplekken, deltaplan armoede, aanpak kindermishandeling en een lokaal 
jeugdplan; er wordt vaart gemaakt!  
Voorzitter, het CDA is blij met de raadsinformatiebrief over de voortgang van het raadsprogramma. 
Wij willen u voorstellen, dit in deze vorm jaarlijks toe te voegen als bijlage bij de kadernota. 
College, het kan mij voorstellen dat deze veren wat kriebelen, maar maakt u zich geen zorgen. Het 
CDA heeft ook de nodige zorgpunten, maar daar kom ik later op. 
 
Voorzitter , helaas geeft de kadernota reden tot zorg. We zien grote tekorten in het sociaal domein 
en de jeugdzorg.  
Ik wil daar een tweetal opmerkingen over kwijt. Recent was ik bij een CDA bijeenkomst waar ook 
minister Wopke Hoekstra aanwezig was en wethouders en raadsleden uit vele gemeenten. Nagenoeg 
unaniem was het ongenoegen over de bijdragen vanuit het rijk voor jeugdzorg en wmo.  Het CDA 
deelt dat ongenoegen en deelt ook de acties die dit college wil ondernemen om onze zorg kenbaar te 
maken. Voorzitter, voor het CDA is echter ook duidelijk, dat er de komende tijd nadrukkelijk gekeken 
moet worden naar al onze sociale voorzieningen. Dat de zwakkeren in de Drechtsteden daar niet de 
dupe van mogen worden is helder. Daarmee is ook wat het CDA Zwijndrecht betreft het bruggetje 
geslagen naar de regio. 
Wij vinden dat de portefeuillehouder sociaal in onze regio goede dingen doet en wij twijfelen niet 
aan zijn oprechte zorg voor de zwakkeren in de Drechtsteden. Wij twijfelen er echter wel aan of hij 
en geïnteresseerd is in en zich verantwoordelijk voelt voor alle andere beleidsterreinen dan sociaal. 
Ook twijfelen wij eraan of hij zich bijvoorbeeld verdiept heeft in de problematiek van de omliggende 
gemeenten, in ons  geval Zwijndrecht. Als hij dat had gedaan, dan wist hij hoe zeer deze raad en dit 
college bezig zijn om grip te krijgen op de armoede en sociaal zwakke wijken in Zwijndrecht. Deze 
raad investeert en zoekt naar versteviging van de sociale/economische zwakke structuur van 
Zwijndrecht.  Het gaat ons niet  om het aantrekken van “welgestelden”, alleen omdat het  
“welgestelden” zijn, maar omdat wij allen daar een doel mee hebben.  
Bij deze is de portefeuillehouder sociaal van het DSB van harte uitgenodigd om eens met deze raad 
daarover te praten. 
Ook de wijze waarop het DSB de extra bijdragen zo zonder meer heeft afgewenteld op de 
afzonderlijke gemeenten is voor het CDA geen voorbeeld van een goede samenwerking. 



Het CDA verwacht  ook dat onze DSB bestuurder onze zorg wil overbrengen. Het CDA Zwijndrecht 
blijft echter voorstander van samenwerken in de regio. Samen komen we verder! 
 
Terug naar de kadernota. Wij kunnen ons vinden om deze kadernota als uitgangspunt te nemen voor 
de begroting van 2020.   
Wat betreft categorie 3 betreft dat met name afvalstoffen en rioolheffing en het niet toepassen van 
de inflatiecorrectie. Nadrukkelijk praat ik over de begroting 2020. Dit betreft geen instemming om 4 
jaar lang geen indexatie toe te passen. 
 
Wij hebben nog wel een aantal zorgpunten. Deze hebben te maken met de heffingen, inzet in de 
wijken en de handhaving. 
 
Heffingen 
Het CDA begrijpt dat het college nu geen toezegging wil doen voor een mogelijke reductie van de 
afvalstoffenheffing en riolering. Dat past niet als er gezocht zal moeten worden naar mogelijkheden 
om grote tekorten in de jeugdzorg en WMO op te vangen.  
Tegelijkertijd zijn wij ontevreden over de inzet van het college op dit onderwerp.  
Het CDA proeft een ongeïnteresseerde houding. We willen als raad, college en organisatie veel 
samen doen, maar op dit onderwerp proef ik onwil bij het college. Geen creativiteit, geen zoektocht 
naar mogelijkheden deze te verlagen. U zoekt het uit, het kan niet en daar blijft het bij. We doen een 
plas en alles blijft zoals het was. Die houding bevalt het CDA niet   
Wij gaan ervan uit dat het college zich verder inzet om naar mogelijkheden te kijken om de 
rioolheffing bij de eigenaren neer te leggen. Tevens dienen wij een motie in om de tarieven voor de 
grootgebruikers aan te passen. CDA vindt het vreemd dat naarmate je meer water verbruikt het per 
M3 goedkoper wordt. Dat past niet bij de vervuiler betaalt.  
Uit het onderzoek naar de afvalstoffenheffing, blijkt dat Zwijndrecht een groot deel van de kosten 
van de straatreiniging voor 44% toerekent aan de afvalstoffenheffing, terwijl de benchmark op 25% 
ligt. Wij zullen een motie indienen om met de berekening van de afvalstoffenheffing met ingang van 
2022, 25% van de kosten van straatreiniging mee te nemen in de afvalstoffenheffing. Daarmee heeft 
u tijd hier ruimte voor te vinden. 
Verder missen wij creativiteit bij het college. Wat te denken aan differentiatie in de 
ophaalfrequentie? Plastic 1x per 3 weken, bijv.  groen ’s winters minder vaak ophalen. Ook mag u 
meer uitgaan van het principe de vervuiler betaalt. Het lijkt erop dat de wethouder duurzaamheid 
interessanter vindt dan dit, maar het CDA verwacht betrokkenheid en inzet op dit onderwerp en 
geen gelatenheid. 
 
Handhaving 
Voorzitter u steekt extra middelen in handhaving. Op zich vindt het CDA dat prima, maar wij zijn ook 
wel benieuwd naar wat dit oplevert. Heeft dit nu resultaat? Nog steeds zien wij de overlast van 
fietsen bij het station, Veerplein of zwerffietsen elders in de stad. Ook afval op straat, wij zien daar 
weinig verbetering. Kunt u ons rapporteren wat dit nu oplevert? Daarbij zijn wij ook benieuwd of er 
ook sprake is van extra inkomsten door de inzet hierop. Daarnaast is het natuurlijk zonde van het 
geld. Zwijndrecht schoon kunnen we toch met z’n allen doen? Een bewustwordingscampagne zou  
welkom zijn. Over handhaving gesproken, hoe zit het met de Blauwe Brug? 
 
Buurtaanpak 
Deze raad heeft terecht ingestemd met extra middelen voor een aantal buurten. Tegelijkertijd krijgen 
wij ook signalen uit andere buurten, dat de leefbaarheid daar achteruit gaat. Wij vragen aandacht 
hiervoor. College, kunt u deze raad met de kadernota voor 2021 een beeld geven hoe het in z’n 
algemeenheid staat met de wijken/ buurten in Zwijndrecht?  
 



Voordat ik tot een afronding kom, verwachten wij met de begrotingsbehandeling ook duidelijkheid 
over wat het klimaatakkoord voor onze inwoners gaat betekenen.   
 
Wij vinden dat het college en deze raad goed bezig is, en dat daar een aantal punten van kritiek bij 
horen is logisch. Ook willen wij de complimenten maken aan de makers van deze kadernota. 
Begrijpelijk, leesbaar, overzichtelijk, alleen jammer dat die niet sluitend is. Maar nogmaals dank, 
zowel aan de wethouder, college en de ambtelijke organisatie. Ga zo door zou mijn oma gezegd 
hebben! 
 
Evert Jan van de Mheen 


